
 

 

 

Bestyrelsesmøde 13. november 2023 – bilag sag nr. 5 

Kommentarer til Statistik 2022/2023 

Side 2 

 

2.0 

 

 

2.19 

Antallet af indmeldte cpr-elever er faldet med 153 elever fra sæson 2021/2022. Der er en stigning i antal 

af 14-årige der benytter ungdomsskolen, men et fald i de øvrige aldersgrupper. 

 

Antallet af 14-17-årige i kommunen er det samme som sidste år, 3.940 unge. Ungdomsskolen har 244 

færre elever i forhold til sidste år – vi er således gået fra at have fat i 23,8 % af gruppen i sæson 

2021/2022 til at have fat i 21,47% i sæson 2022/2023.  

 

Side 3 3.1 

 

 

 

Der har i sæson 2022/2023 været en stigning i antal deltagere og antal hold – vi var i efteråret 2022 med 

i et Vive-projekt omkring fagligt løft og trivsel. Dette gjorde at der var et max på elevantal som bevirkede 

at vi oprettede flere hold end normalt (vi blev kompenseret økonomisk). 

 

Side 3 3.2 Ligesom sidste sæson har der ikke været den store søgning til den prøveforberedende undervisning – vi 

har i denne sæson haft 1 hold mere end sidste år.  

 

Side 3 3.3 Der ses en mindre nedgang i antal af hold og en halvering af antal af deltagere på specialundervisnings-

holdene.  

 

Side 4 4.1 Der er igen i år et fald i antal knallerthold og elever – vi regner med at toppen nu er taget af ift. ændringen 

i alder for at tage knallertkørekort, og at antal hold er ved at finde sit naturlige leje. 

 

Side 4 4.2 Der har i denne sæson været et fald på 12 elever i heltidsundervisningen og en stigning på 1 hold. 

Heltidsundervisningen påtager sig stadig flere og flere forskelligartede og komplekse elever, så der er 

stigende behov for mindre hold. 

 

Side 5 4.4 4.4.7: Der har igen i år været stor søgning til de intensive læringsforløb – forløbene har været godt fyldt 

op, men vi har valgt at ændre lidt i forløbene, så der er blevet færre, samtidig med at vi ikke længere har 

projekt for ordblinde elever.  

 

Side 6 3.0 

4.0 

Generelt ses der en mindre stigning på 69 deltagere og et fald på 14 hold i hele ungdomsskolevirksom-

heden (flere elever går på mere end et hold). 

 

Side 7 5.2 Der har igen i år været en tilgang af unge til Ungdomsklubben, 35 flere end sidste år. 

 

Side 8 6.0 6.4: Der har været en nedgang i timer forbrugt til administrative arbejde. En sekretær stoppede pr. 1/11-

22. Pga. ansættelsesstop på dette tidspunkt valgte vi at sætte den anden sekretær op i timetal og lavede 

en omfordeling af opgaver således at de to ledere i ungdomsskolen påtog sig en del sekretærarbejde.    

   

Side 8 7.0 Som følge af den økonomiske situation i heltidsundervisningen og opsigelse har der været et fald på 3 

fastansatte. Der har ligeledes været et fald på antal timelønnede på i alt 12, hvilket skyldes at flere 

timelønnede har haft mere end et hold. 

 

 


